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A Vízmûvek szarvasi telephe-
lyén összegyûlt szakemberek és
hatósági képviselõk elõbb arról
tanácskoztak, hogy milyen eljá-
ráson is vesznek részt, s az eljá-
rásban ki az engedélyezõ ható-
ság. Ameddig kiderült, hogy az
átemelõk üzemeltetési szabály-
zatának módosításáról van szó
mindössze, addig a szarvasi
bûzügy problémája is terítékre
került. A szennyvíztelep gondja-
it a most beépített biofilterek
nem oldják meg, hallhattuk,
ezek mindössze az átemelõk
10-15 méteres körzetében csök-
kentik a szaghatást. A bûzügy,
és a szennyvíztelep problémái-
nak végleges megoldása az ipa-
ri szennyvízkibocsátók kordá-
ban tartása lesz, mert amíg a la-
kossági szennyvízfogadásra al-

Lokális megoldás
Három biofiltert telepített a Vízmûvek Vállalat a város déli
részének három átemelõjére, ezek átadásán, a múlt héten
kiderült, ezzel csak lokális megoldás született a Szarvason
sokak által kifogásolt bûzügyben.

kalmas telep a szokásos határér-
téket tizennyolcszorosan túllépõ
dózisokat kap, addig csak �élde-
gél. Elhangzott az is, hogy a Víz-
mûvek minden tõle telhetõt
megtesz, a korábban meghatá-
rozott intézkedési terveknek
megfelelõen, de nincsen ható-
sági  jogköre a  kulcskérdés-
nek számító, határértéket túl-
lépõ bebocsátók lefülelésére.
A vízmûvek szakemberei be-
számoltak a hatósági jogkörben
nemrég történt változásról, ez-
zel együtt azt valószínûsítették
a szarvasi bûzügy megoldása az
elvárhatónál hosszabb idõt vesz
igénybe.

Végül a biofiltereket az átadá-
si procedúra résztvevõi a hely-
színen megszemlélték, s azokat
rendbenlévõnek találták.

Élénk vita jellemezte a
Tessedik Sámuel Fõiskola Taná-
csának múlt heti, rendkívûli ülé-
sét. Az egyetlen napirendi pont �
amint dr. Patay István rektor beve-
zetõjébõl kiderült � a beruházási
terv kiegészítésérõl szólt, ugyanis
a már többször átdolgozott és vé-
gül �B� minõsítést kapott terven
kívûl az Oktatási Minisztérium
mintegy 540 milliós keretet bizto-
sított a fõiskolának. Ebbõl ingatla-
nokat vásárolnának � mondta a
rektor � ha a tervvel kapcsolat-
ban konszenzus van. A konszen-
zus azonban hosszú vita árán ala-
kult csak ki, hiszen a két szarvasi
kar aránytalanságot hangoztatott
igen határozottan, mégpedig a
mezõtúri kar felé billenõ arányta-
lanságot. Arra hivatkoztak: azért
kerültek a szarvasi karok
rosszabb helyzetbe, mert a beru-
házási tervbõl kihúzták annak
idején a felújításaikat, míg Mezõ-
túr szerepeltetett a beruházások
között is felújítást, így most õk egy
960 milliós keret felét megkap-
hatják, a szarvasi karok pedig eb-
bõl a keretbõl egy fillérrel sem ré-
szesülnek. A mezõtúri kar képvi-
selõi azt hangsúlyozták, a látszó-
lagos elõnyük a beruházási terv
más szakaszaiban kompenzáló-
dik, míg a békéscsabai kar és a
gyulai intézet hozzászólásaiból
az integráció létének megkérdõje-
lezése volt érezhetõ.

Ez utóbbi gondolattal kerestük
fel a tanácsülést követõen dr.
Patay István rektort, aki elmond-
ta, hogy az integrált fõiskolákon
és egyetemeken idõrõl-idõre fel-
merülnek az integráció lényegét
megkérdõjelezõ vélemények, a
Tessedik Sámuel Fõiskolán hivata-
losan nem vetõdött fel az integrá-
ció létét, jövõjét megkérdõjelezõ
vélemény. Leszögezte: a fõiskola
vezetése � és minden integrált in-
tézmény vezetése � törvényt hajt
végre, a törvényben leírt Tessedik
Sámuel Fõiskolát alakítja, formál-
ja és igyekszik fejleszteni. Az, hogy

Élénk vita a
kompromisszumig

most véleménykülönbség volt
nem látja a rektor nagy problémá-
nak, s annak tulajdonítja, hogy a
beruházási és felújítási igények
valamint a minisztérium által erre
biztosított források nincsenek
összhangban, természetes, hogy
vita támad, miként egy családban
is vita van, ha nincs mindenre ele-
gendõ pénz, és az elképzeléseket
rangsorolni kell. Patay István el-
mondta, hogy a kompromisszu-
mos megoldás a tanácsülésen vé-
gül megszületett: az 540 milliós
keretet ingatlanvásárlásokra for-
dítják. Gyulán 161 millióért vásá-
rolnak egy négyszintes irodahá-
zat, kollégiumi férõhelyek bõvíté-
sére, Mezõtúron 30 millióból egy
volt tsz irodaházat vásárolnak,
ami továbbképzési célokat szolgál
és újabb kollégiumi férõhelyek
kialakítását teszi lehetõvé. Meg-
született a megállapodás arról is,
hogy a Bolza-kastély, illetve a volt
ÖKI-ingatlan kezelõi jogának át-
adásáért 200 millió forintot fizet
az oktatási tárca az FVM-nek, így a
rektori hivatal átköltözhet a kas-
télyba, a pedagógiai kar pedig
megkapja az irodaházat. Megvá-
sárolják továbbá a szarvasi Körös-
völgye Panziót, amit a mezõgaz-
dasági víz és környezetgazdálko-
dási kar mûködtet majd tanpanzi-
óként. A békéscsabai kar ezekbõl
az ingatlanvásárlásokból most ki-
maradt, cserébe a nagyberuházá-
sok között az övék szerepel elsõ
helyen. A három nagyberuházás
országos tervpályázatának kiírásá-
hoz hozzájárult az Oktatási Mi-
nisztérium � közölte a rektor �,
ami azt jelenti, hogy 2004-re vár-
hatóan indítható állapotban lesz-
nek a csabai, a mezõtúri és a szar-
vasi programok is. A tanácsülé-
sen született kompromisszum
eredményeként az újból átdolgo-
zott beruházási tervekben szere-
pelni fog a pedagógiai kar körös-
parti kollégiumának felújítása és a
szarvasi mezõgazdasági kar tan-
ügyi épületének tetõfelújítása is.

A Kossuth utcai gyógyfürdõ
nyílt közbeszerzési eljárásában
két kivitelezõ tett ajánlatot, mind-
két ajánlat magasabb volt a Szé-
chenyi Terv és a saját források ál-
tal biztosított keretnél, így ezt a pá-
lyázatot eredménytelennek nyil-
vánította a testület, csökkentett
mûszaki tartalommal új közbe-
szerzési eljárás kezdõdik a fürdõ
rekonstrukciójára.

Szintén eredménytelennek
nyilvánította a testület a Mangol-
zugi csapadékvíz elvezetõ rend-
szer kivitelezésére kiírt pályáza-
tot, miután a 12 pályázó mind-
egyike magasabb költségvetést
mellékelt a rendelkezésre álló for-
rásoknál. Itt is új közbeszerzési
eljárás kezdõdik, csökkentett mû-
szaki tartalommal.

Voltak eredményes pályázatok
is: a Szarvas-gyomaendrõdi kerék-
párút I. ütemének befejezõ szaka-
szára az egyedül pályázó Integrál
Építõ Rt.-t hirdette ki gyõztesnek a

Eredményes és
eredménytelen pályázatok

A múlt heti testületi ülés zárt részében � amint arról
Skultéti Mihály a hivatal Városfejlesztési és Beruházási
Osztályának vezetõje tájékoztatta lapunkat � fõként köz-
beszerzési eljáráshoz kapcsolódó döntéseket hoztak a kép-
viselõk.

testület. Az UKIG is jóváhagyta a
döntést, így november 22-én a
nyilvános eredményhirdetés is
megtörtént, az Integrál
29.210.707 forintos költségvetés-
sel kezdi meg majd a beruházást.

Szintén eredményes volt, és
ugyancsak az Integgrál Építõ Rt. �
egyedüli ajánlattevõként � nyerte
a Liszt Ferenc utca útépítését a
Melich-Kazinczy szakaszon. Az
UKIG jóváhagyása mellett novem-
ber 22-én ebben az eljárásban is
megtörtént az eredményhirdetés,
az építkezés költségvetése
17.997.423 forint. Ez utóbbi két
beruházás kapcsán arról is dön-
töttek a képviselõk, hogy az eddi-
gi lebonyolítóval szerzõdést bon-
tanak, a kerékpárút lebonyolítója
a KÖVITE, az útépítésé a Thermál-
Ber Kft lesz a továbbiakban.

Zárt ülésen tárgyaltak az új tes-
tület tagjainak összeférhetetlensé-
gi kérdéseirõl, s ezek megszünte-
tésérõl.

Házhoz visszük a híreket!
A

Szarvas és Vidéke
kedvezményes elõfizetõi

akciót hirdet 2003-ra.
Az akció 2003. január 31-ig tart, ha addig elõ-
fizet lapunkra, akkor Ön olcsóbban és elsõként
értesül mindarról, ami a városban és környé-
kén történik.
Elõfizetõink az akció ideje alatt 70 forintos
példányonkénti áron juthatnak hozzá a Szar-
vas és Vidéke Hetilaphoz, az áruspéldányok
ára 2003. jauár 1-tõl 77 Ft lesz.

Elõfizetési árak:
� félévre 1820 Ft
� egy évre 3640 Ft

A befizetéshez kérhetnek postai csekket és
számlát is a szerkesztõség telefonszámán (66/
312-284)  Kérjük a postai csekk �Befizetõ
neve, címe� mezõjébe a kézbesítési címet ír-
ják be.  A lap természetesen elõfizethetõ a szer-
kesztõségben is, a Polgármesteri Hivatal ne-
gyedik emeletén.

Házhoz visszük a híreket!

ÖNKORMÁNYZATI HETILAP

A szakellátás megy de marad
A szarvasi egészségügy, azaz az egészségügyi szakellátás
kiemelt figyelmet vívott ki magának az elõzõ önkormány-
zati ciklus utólsó idõszakában. Nagy vita elõzte meg a kép-
viselõtestületnek azt a nyár közepén hozott döntését, hogy
készüljön pályázat a szakellátás közhasznú szervezetnek
minõsülõ egészségügyi magánintézmény formájában tör-
ténõ ellátására. A pályázat meg is jelent, ám azt az
önkorányzat egy jogszabály-módosítás miatt visszavonta.

Az új röntgen-berendezés átadása. Az elõzõ önkormányzati
ciklusban 100 millió forint körüli összeget fordított a vá-
ros az egészségügy fejlesztésére.

Az önkormányzati választá-
sok után felálló új képviselõ-tes-
tület számára az Önkormányza-
ti Törvény ad egy lehetõséget
arra, hogy a megválasztását kö-
vetõ hat hónapon belül döntsön

arról ha nem kötelezõ feladata-
it át kívánja adni a megyei ön-
kormányzatnak. Ugyanez a tör-
vény rendelkezik arról, hogy az
alapellátást meghaladó egész-
ségügyi szakellátás a helyi ön-

kormányzatok számára nem, vi-
szont a megyei önkormányzat
számára kötelezõ feladat.

Az új szarvasi képviselõ-testü-
let egy olyan elõterjesztést tár-
gyalt november 21-én, mely a
szakellátás átadásáról kér állás-
foglalást a tagoktól.

Az elõterjesztés több szem-
pontból világít rá az átadás hasz-
nosságára. Így például rámutat
arra, hogy Szarvas Város
Önkorányzata a jelen helyzet-
ben olyan intézménynek ad fej-
lesztési támogatást � a pályáza-
tok önerejét �, amely nem csak
Szarvas, hanem a környezõ tele-
pülések szakellátásra szoruló
betegeit is ellátja. Másrészt szá-
molni kell bizonyos jogszabályi
rendelkezések módosulásával,
azaz a várható privatizációt jó
lenne ha a szarvasi szakellátás
esetleges új szolgáltatója a Pándy
Kálmán Kálmán Kórház vezé-
nyelné le. Annál is inkább, mert a
múlt évben ezzel kapcsolatosan
úgy tûnik nemigen tudtak meg-
egyezni az orvosok és a szak-
asszisztensek Szarvason. Most a
testületi ülésen megjelenõ dr.
Pásztor Gyula az EGYI igazgató fõ-
orvosa az orvosok beleegyezését
tolmácsolta az átadáshoz.

Folytatás a 3. oldalon

 A teremben az ülés a két tes-
tületi ülés közötti fontosabb ese-
ményekrõl szóló beszámoló el-
fogadásával folytattál a képvise-
lõk a munkát, majd rendeletmó-
dosításokról döntöttek. A Gyer-
mekvédelmi Törvény hatályba
lépése teszi szükségessé az ön-
kormányzatnak a személyes
gondoskodást nyújtó ellátások-
ról és térítési díjakról szóló ren-
delete módosítását. Változás a

Rendeleteket módosítottak
Helyszíni szemlével kezdték munkájukat a képviselõk az
november 21-iki, csütörtöki testületi ülésen. A helyszínen
tájékozódtak a Vajda Péter Gimnázium és Szakközépisko-
la sportcsarnokának építésérõl, megnézték hogy halad az
Ó-templomi Evangélikus Egyházközség Vajda Péter utcai
parókiájának felújítása és ellátogattak az Zrínyi utcai ön-
kormányzati bérlakások építkezésére.

normatív kedvezményekre jo-
gosultak körében, valamint an-
nak meghatározásában van,
hogy kik számítanak közös ház-
tartásban élõknek a normatív
kedvezmények megállapítása-
kor.

Jogszabályváltozás miatt mó-
dosította a képviselõtestület a
környezetvédelemrõl szóló ren-
deletét.

Folytatás a 3. oldalon


